
Sundhedsudvalget

Til: Indenrigs- og sundhedsministeren

Dato: 10. marts 2011

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 535
Patienter med CML (Kronisk Myleoid Leukæmi) behandles i stigende grad me-
dicinsk og ikke som tidligere ved knoglemarvstransplantation. En 45-årig kvinde
(tilknyttet Hæmatologisk afdeling på Næstved Sygehus) blev diagnosticeret
med CML og kom i behandling med Glivec. Da det gav store bivirkninger valgte
lægerne at skifte til Sprycel, som desværre viste sig at give endnu flere bivirk-
ninger. Patienten er nu tilbage i behandling med Glivec – til trods for at et nyt
præparat Tasigna har vist sig at give væsentligt færre bivirkninger end de to
andre. Direkte adspurgt, om hvorfor patienten ikke kan få behandling med Ta-
signa, fik hun at vide, at det har Næstved Sygehus ikke råd til. I lyset af denne
konkrete sag bedes ministeren oplyse, hvem der afgør, hvilken medicin der til-
bydes til hvilke patienter, og om ministeren finder, at sygehusets begrundelse
om ikke at give patienten et nyt præparat er retfærdig?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Liselott.Blixt@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Preben Rudiengaard
formand
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